
 

ZÁPIS Z 27. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

16. 11. 2023, Univerzita Karlova, Praha 

 

Přítomní: 22 

Delegáti a delegátky: 15  

Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Dostál O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Hanzlík 

J. (UTB), Horváth M. (VUT), Kořínek M. (VŠB-TUO), Krhoun L. (ČZU), Křiž P. (UJEP), Lavrenčíková J. (UPCE), 

Říčanová V. (MENDELU), Solak D. (MUNI), Svoboda D. (TUL) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Marková T. (UPOL) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 5 

Rovenská K. (VUT), Říhová L. (MUNI), Sláma J. (ČVUT), Večeřová J. (VŠB-TUO), Vrubel Š. (UPCE) 

Host: 1  

J. Žejdlík (AAU) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník, který přivítal všechny členy pléna na půdě Univerzity Karlovy, 

zkonstatoval usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. Horváth a M. 

Hala. 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

M. Farník následně představil program 27. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 27. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 27. schůze. 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 

5. Debata nad předloženou novelou ZVŠ 



 

6. Stanovení data ustavujícího zasedání SK RVŠ ve stálém zasedání 2024-2026 

7. Informace z komisí a pracovních skupin 

8. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 26. schůze.  

PRO: 16 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

M. Farník informoval o probíhajících aktivitách v organizaci komory, kdy zmínil aktivity, které probíhají 

v rámci CRP a o tom, že aktuálně probíhají jednání k dalším možnostem financování SK RVŠ v příštím roce, 

z důvodu zrušení dosavadního modelu CRP na národní úrovni. V rámci Cen Jana Opletala informoval, že 

přišlo 32 nominací ve třech kategoriích. Na slavnostní odevzdávání, které se konalo 11. listopadu byla 

pozornost upřená k laureátům a laureátkám a akce se zúčastnilo 110 hostů. V rámci reprezentativní 

činnosti informoval o proběhlé akci ISIC k 70. výročí, kterého se zúčastnilo několik zástupců SK RVŠ, o 

účasti na slovenském Konventu akademických senátorek a senátorů a o účasti na kulatém stolu 

k technickému vzdělávání, kterého se účastnil předseda SK RVŠ na půdě VUT. Předseda dále informoval o 

schůzce s ministrem školství a jeho náměstky, která proběhla v hybridní formě na téma předložené novely 

ZVŠ, zejména s ohledem na sociální stipendium, k čemu bude následně diskuse v samostatném bodu. Na 

závěr informoval o diskusních setkáních, které proběhly v rámci akcí v CRP projektu (Brno, Praha), na 

kterých se projednávala novela ZVŠ a její implementace na půdě AS, reforma doktorského studia a její 

dopady a Standard školitele. Rovněž informoval o dvou odborných přednáškách (Brno, Praha), které byly 

také organizovány v rámci CRP projektu a zaměřovaly se na rozpočet veřejných vysokých škol v České 

republice a které byly organizovány pro senátorky a senátory z řad studujících. Po diskusi M. Farník 

požádal o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 



 

M. Farník poděkoval všem za účast v hlasování o změnách Statutu RVŠ a informoval, že byly tyto změny 

schváleny. Následně informoval o připravované strategické konferenci RVŠ, která proběhne koncem 

listopadu pod organizací Strategické komise RVŠ a která bude probíhat v hybridní formě. 

 

4. DEBATA NAD PŘEDLOŽENOU NOVELOU ZVŠ 

M. Farník informoval o proběhlém hybridním jednání na MŠMT, kterého se účastnil ministr Bek, vrchní 

ředitelka Wildová a náměstek Miller. Jedním z hlavních bodů jednání byla zejména nespokojenost SK RVŠ 

s vypuštěním úpravy sociálního stipendia z novely ZVŠ, která byla součástí verze v připomínkovém řízení. 

Předseda upozorňoval, že v České republice neexistuje žádný funkční systém podpory studujících a stát se 

tímto připravuje o tisíce nadaných vysokoškolských studentek a studentů ročně. V rámci jednání na MŠMT 

probíhala diskuse o zlepšení finanční podpory studentek a studentů z nízkopříjmových rodin, i o možnosti 

zavedení bezúročných půjček. MŠMT informovalo také o jednáních s ministrem Jurečkou a jedním 

z výstupů jednání bylo také to, že zástupci SK RVŠ budou přítomni jednání mezi MŠMT a MPSV v rámci 

řešení finanční podpory pro studující z nízkopříjmových rodin. 

V rámci následné diskuse zástupci SK RVŠ potvrdili, že je nutné věnovat pozornost této oblasti zvláště přes 

nelichotivé statistiky finanční situace studentek a studentů nebo jejich pracovního vytížení. 

 

5. STANOVENÍ DATA USTAVUJÍCÍ SCHŮZE SK RVŠ VE STÁLÉM ZASEDÁNÍ 2024-2026 

M. Farník připomenul, že stálému zasedání končí působení na konci roku 2023 a je nutné stanovit datum 

ustavující schůze SK RVŠ. Po diskusi na plénu se domluvilo, že ustavující schůze proběhne večer před 

zasedáním Sněmu RVŠ, který je stanoven na 11. ledna. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ stanovuje termín ustavující schůze SK RVŠ v stálém zasedání 2024-2026 na 10. 

ledna 2024. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

 

6. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

PRASK PR: M. Horváth informoval o aktivitách pracovní skupiny, včetně finalizace úprav na webu SK RVŠ, 

spolupráce s DŽM v rámci CJO a o výrobě propagačních předmětů pro potřeby zahraničních cest. T. 

Marková v zastoupení T. Remla (předsedu KVS) doplnila informace z KVS, které se týkaly právě obsahových 

změn komise na webu komory. 



 

LK: J. Sláma informoval o zákonu 130 (o podpoře výzkumu, experimentálního vývoje a inovací z veřejných 

prostředků). V této souvislosti zmínil, že hlavní změnou, která se týká přímo studujících je návrh vypuštění 

SVV, přičemž plán MŠMT je peníze z SVV převést do DKRVO. Probíhají jednání o možných garancích 

převedených peněz pro studentky a studenty, např. skrze kritéria v Metodice 25+. Návrh šel do 

připomínkovacího řízení, J. Sláma však upozornil, že vzhledem k odlišnosti předloženého návrhu a znění 

z pracovní skupiny lze očekávat mnoho připomínek. 

 

7. RŮZNÉ 

M. Farník informoval o podrobném programu v rámci 17. listopadu v Praze a informoval o poslední schůzi 

SK RVŠ, která proběhne v rámci výjezdního zasedání SK RVŠ v prosinci v Brně na VUT. Následně poděkoval 

všem za účast a ukončil schůzi. 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


